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Referat til skolebestyrelsesmøde  
Mandag d. 22. januar 2023 kl. 17.30-19.30 på Sydbyskolen, mødelokale 48 

Elever: 
Lilly Mikkelsen (6.C – Sjølund), Magne (6.A – Rønnebæk)  
 
Medarbejderrepræsentanter:  
Helle Frænde (Rønnebæk), Katrine Bjerre (Sjølund) og Liselotte Brint (Sydby) 
 

Forældrevalgte:  

Stine Pejstrup-Pedersen (Rønnebæk), Nikolaj Sune Bloch Jespersen (Sydby), Andreas Arash 

Pourkamali (Rønnebæk), Christina Odsgaard Olsen (Sjølund), Inda Sanne Vullum Dahlsgaard 

Nielsen (Sydby), Tobias Ammitzbøll (Rønnebæk) 

 

Ledelsen:  

Jørgen Rhode Wilms, Troels Heilmann Møller 

 

Gæst: Mette Knudsen og Birgit Flygstrup 

 
Fraværende: Liselotte Brint (Sydby), Christina Odsgaard Olsen (Sjølund) 

 

Dagsorden Referat 

Sag 44 (5 min) 

Godkendelse af dagsorden 

Beslutning 

Godkendt. 

Sag 45 (15 min) 

Orientering om skole og udvikling på Sydbyskolen, 

herunder projektarbejde mm. 

Orientering 

Birgit Flygstrup fortæller om SA-rækken, elever 

indenfor autisme og op til 9. klasse. Der er pt. 48 

elever og 17 ansatte.  

SA søger så meget samarbejde med almen, som 

muligt for eleverne. 

 

Mette Knudsen fortæller om 0. til 3. klasse på 

Sydby. Årgangen består både af almenklasser og 

specialiserede tilbud. Efter Mette begyndte som 

afdelingsleder, blev der arbejdet med 

medarbejdergruppen bl.a. for at sikre fællesskaber 

for lærere og pædagoger og ejerskab for deres 

arbejde. 

 

Spørgsmål: Hvorfor er eleverne glade/stolte af 

deres skole? 

Deres venner og de er trygge og glade for de 

voksne.  
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Sag 46 (10 min) 

Økonomi – 2 bilag (budgetopfølgning og budget 

eftersendes) 

Her vil der være en orientering om driftsstatus, og vi 

kigger på budgettet for 2024 igen. 

Orientering 

Jørgen gennemgår bilaget. 

 

Nedslagspunkter: 

 

Regnskabet følger nu kalenderåret. Dvs. en del af 

vores regnskab hører til den tidligere 

Kobberbakkeskole. Vi vil have et merforbrug på 

27.000 kroner i indeværende regnskabsår.  

Gældsafvikling er implementeret i kommende 

budget.  

 

Der er fokus på vikardækningen og økonomien. 

Sygefraværet har været højt i det sene efterår. Der 

ses på mulige tendenser og en evt. justering af 

økonomien.  

 

 

 

 

 

 

Sag 47 (10 min) 

Princip om samarbejde mellem skole og hjem og 

Meddelelsesbogen. 

Kommunikation og indhentning af input fra 

medarbejdere og forældre. 

Drøftelse 

Da arbejdet omkring meddelelsesbogen synes at 

være tids og resursetungt, så foreslås det at vi 

tager udgangspunkt i skabeloner fra ”Skole og 

Forældre” m.m. 

Stine og Nikolaj ser på materialer. 

 

Det ønskes at prioritere skolebestyrelsens tid til 

opgaver som for eksempel tilsyn. 

 

Sag 48 (15 min) 

Princip om klassedannelse – 2 bilag 

Det eksisterende princip henviser til klassedannelse 

på SJS, så det skal gerne tilrettes frem mod 

planlægningen af kommende skoleår. Det gamle 

princip, og forslag til nyt princip, vedlægges som 

bilag. 

Beslutning 

De nye principper vil lave en ny 

klassesammensætning fra 6. til 7. klasse. Dette 

ønskes for at sikre en mere ligestillet og homogen 

årgang på 7. årgang.  

 

Skolebestyrelse er ikke enig i dette princip. Der 

drøftes argumenter for og imod.  

 

Elever kunne få en ny start, i en ny klasse.  

 

Kræver stor fokus på elevernes tryghed og trivsel. 

 

Et godt forældresamarbejde kan gå tabt. Der skal 

så fokuseres på den nye forældregruppe. 

 

Beslutningen udskydes til næste møde. Her 

fremlægges en plan for brobygning m.m. 
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Sag 49 (10 min) 

Timefordelingsplan -. 1 bilag 

Forslag til timefordelingsplan fremlægges. 

Drøftelse/beslutning 

Planen fremlægges. Den er uændret fra sidste år. 

 

Der ligger en ekstra dansk lektion og en ekstra 

matematiklektion på 7. årgang. 

 

Rønnebæk ønsker en lektion mere i musik. 

 

Naturfagslærerne ønsker flere lektioner i 

naturfagene, fysik/kemi, biologi og geografi.  

 

Der laves den ændring at på 1. årgang lægges 2 

musiklektioner og 1 billedkunstlektion. 

 

Sag 50 (45 min) 

Værdigrundlag (1 link, 1 bilag) 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/værktøj-til-

værdiregelsæt 

Drøftelse 

Værdiregelsæt: 

Det drøftes hvilken model der ønskes at arbejde 

med. 

Der tages udgangspunkt i skabelonen fra ”Skole og 

forældre”. 

 

Værdiordene vælges ud fra medarbejdernes tema 

aften og det arbejde klasserne og elevrådene har 

lavet.  

 

Fortsættes på næste møde. 

 

Sag 51 (2 min) 

Forretningsorden – 1 bilag  

Til godkendelse 

Beslutning 

Forretningsordenen godkendes. 

Sag 52 (5 min) 

Forslag til punkter til kommende møder 

a. Værdigrundlag 

b. Princip for klassedannelse 

c. Social og boligstyrelsen nye anbefalinger 

d. Gennemgang af resultater fra 

terminsprøverne (Troels) 

e. Facebookgruppe 

Drøftelse 

Forslag: 

 

Social og boligstyrelsen har lavet nye anbefalinger 

for specialundervisningen. Hvor mange 

anbefalinger følger Kobberbakkeskolen. Personalet 

kan stilles relevante spørgsmål. Dette drøftes på 

næste møde. Nikolaj vedhæfter dokumentet i Aula 

tråden.  

Sag 53 (5 min) 

Eventuelt  

Orientering 

Nysgerrighed på antallet af nye elever til 

kommende skoleår. Der findes et tillæg i referatet 

fra sidste udvalgsmøde. Model 2 blev godkendt. 

 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/værktøj-til-værdiregelsæt
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/værktøj-til-værdiregelsæt

